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ABSTRACT  
Due to the state's increasing keen interest in developing the process of providing 

public needs to individuals within the framework of its evolving role in society  ، it sought to 

provide the appropriate means to achieve this goal. The electronic management system thus 

emerged as a highly effective tool that nurtures and develops the administrations and public 

institutions responsible for meeting individuals’ public needs in various forms  ، by adopting 

the Internet and technological outputs as essential tools in the management processes of these 

organizations and electronic administrative bodies. 

Our study concluded that Algeria  ، as a country on the path to growth  ، strives to 

achieve development across various levels and fields. While it has played a role in the global 

digital transformation process  ، it is still in the process of building and creating a genuine 

digital environment that meets realistic requirements and conditions. 

 

Keywords: Electronic Administration  ،Electronic Management  ،Digital Transformation  ،

Digital Environment 

Résumé 

En raison de l'intérêt croissant de l'État pour le développement du processus de 

satisfaction des besoins publics des citoyens dans le cadre de l'évolution de son rôle au sein de 

la société  ، il a cherché à fournir les moyens appropriés pour atteindre cet objectif. Le système 

de gestion électronique s'est ainsi révélé être un outil d'une grande efficacité  ،qui développe 

et améliore les administrations et institutions publiques chargées de répondre aux besoins 

publics des individus sous diverses formes  ،en adoptant Internet et les retombées 

technologiques comme moyens essentiels dans le processus de gestion de ces organisations et 

entités administratives électroniques. 
Notre étude a conclu que l'Algérie  ،en tant que pays en voie de croissance  ،s'efforce 

de réaliser le développement à divers niveaux et dans différents domaines. Bien qu'elle ait 

participé au processus de transformation numérique mondial  ،elle demeure en pleine 

construction d'un véritable environnement numérique capable de répondre aux exigences et 

aux conditions réelles. 

Mots-clés : Administration électronique ،Gestion électronique  ،Transformation numérique  ،

Environnement numérique 


